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REUNIÓ JUNTA DIRECTIVA DEL GREMI D'ÀRIDS 
Celebrada a la seu del Gremi, 12 de setembre de 2023. 
 
Els membres que van assistir a la reunió de la Junta van ser els següents: 
 
Assistències 
 
Sr. Alfons Porro (president)                                                                                    11 
Sr. Carles Ventura (vicepresident)                                                    5 
Sr. Josep Mª Pedra (vicepresident)                   9 
Sr. Joaquim Roca (vicepresident)                                                                               8 
Sr. Francesc León (vicepresident)                                                                             8 
Sra. Raquel Antón (tresorera)                                      8 
Sr. Lluis Masó (secretari)                                                                                          7 
Sr. Joan Ignasi Valls (vocal)                                                                                      10 
Sr. Jordi Lamas (vocal)                                                                                              8 
Sr. Xavier Foj (vocal)                                                                                                10 
Sr. Andreu Puigfel (vocal)                                                                                         7 
Sr. Fèlix Martínez (vocal)         6 
Sra. Sandra Rubau (vocal)        11 
Sr. Josep Bernat (vocal)                                                                                             9 
Sr. Jaume Vallverdú (vocal)         6 
Sr. Miquel A. Roselló (vocal)                                                                                    9 
Sr. Joan Ignasi Navarro (vocal)                                                                                 9 
Sra. Miranda Frontons (vocal per delegació del Sr. Carlos Abella)               6 
Sr. Lluís Agustí (vocal)                    4 
Sr. Paco Aragón (vocal)                                                        5 
Sr. Salvador Solà (president del Comitè de Comunicació)    1 
Sr. Jaume Puig (gerent)                                                                                             11 
 
Sr. Joan Franquesa (Convidat) 
 
Varen excusar la seva presència els següents membres: 
 
Sr. Jordi Torra (vicepresident)                    4 
Sr. Jaume Ramon Sala (vocal)        9 
Sr. Antoni Sarradell (vocal)        4 
Sr. José A. Martín (vocal)                                                                                          2 
Sr. Josep Rodríguez (representant a la FdA)     1 
Sra. Sonia Panisello (vocal)                                                     7 
Sr. Francesc Viñas (vocal)                                                                                         3 
Sr. Julià Roca (en representació d’Àrids Germans Curanta)   3 
Sra. Isaura Romà (vocal)                                1 
Sra. Susanna Rubio (vocal per les empreses de pedra natural)                                   1 
Sra. Pilar Palau (vocal)                    2 
Sr. Ramon Torrescasana (vicepresident sortint)                                                        6 
 
   
El Sr. Alfons Porro, president del Gremi, dóna la benvinguda a tots els assistents a la Junta 
Directiva, que se celebra a les 11:00 del matí a la seu del Gremi d’Àrids de Catalunya. A continuació 
es procedeix a tractar els següents punts de l'ordre del dia: 
 

1. Aprovació, si s'escau, de les actes de les reunions de 16/5 i de 22/6 (Parc del Garraf). 
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2. Altes i baixes d’agremiats. 
3. Estat de comptes del Gremi a 31/8. 
4. Resultats de les eleccions (municipals i Generals) i formació de governs a les Diputacions. 
5. Gestions per a solucionar problemes de mobilitat de camions a Girona. 
6. Trobades amb Mines i l’OTAA/OGAU a Tarragona per solucionar diverses incidència. 
7. Gestions a l’ACA per impulsar l’execució del projecte pilot d’extracció d’àrids al riu Fluvià. 
8. Al·legacions a la regulació d’extraccions a Rubí, gestions a Mines i Urbanisme (Sr. Francesc 

Sutrias). 
9. Nova reunió amb el Port de Barcelona per coordinar les obres dels molls 2023-25. 
10. Planificació de reunions de la FdA i reunió bilateral amb ANIET a Oporto (9 de 

novembre). 
11. Proposta de fusió/dissolució de COMINROC i CONFEDEM a PRIMIGEA (patronal 

minera). 
12. Cursos gremials de silicosi tardor-23 a diverses demarcacions. 
13. Definició de l’estratègia sectorial de col·laboració/implantació d’energia renovables. 
14. Temes UEPG, canvis a l’equip de treball, i document sectorial sobre el Canvi Climàtic. 
15. Altres Temes. 

 
 

1. Aprovació, si s'escau, de les actes de les reunions de 16/5 i de 22/6 (Parc del 
Garraf). 

 
El Sr. Jaume Puig fa un repàs els temes tractats en les darreres juntes directives, atès que no s’havien 
aprovat les actes corresponents del 16 de maig i 22 de juny. Són aprovades per tots els assistents. 
 

2. Altes i baixes d’agremiats. 
 
Gerència informa a tots els presents que aquest estiu s’han rebut diverses peticions d’altes/baixes 
d’empreses que es detallen a continuació:.  
 

- Arids Canadà SL, demana la baixa de l’explotació de Puignau de Capmany, tot i que 
seguiran com empresa agremiada de la planta d'àrids i que sons gestos de runes 
amb venta de material recicalt. 
 

- Aridform Miquel SLU,  demana l’alta són els nou propietaris de l’explotació de Puignau. 
S’Aprova per la Junta Directiva. 
 

- Rogasa Construcciones y Contratas, SA, demana la baixa per cessament de les activitats 
d’extracció de materials, però després de parlar amb ells es mantindran al Gremi uns mesos 
més fins concretar les condicions el final de la vida útil de la pedrera-¡. 

 
- Garcam Industries, SLU, demanen la baixa a la COELL, però seguiran sent agremiats al 

Gremi d’Àrids, formigons i prefabricats de Lleida. 
 

3. Estat de comptes del Gremi a 31/8. 
 
Es presenta l’estat de comptes a 31 d’agost, on s’explica l’execució del pressupost 2023, tenint en 
compte que hi ha ingressos/despeses que són mensuals, trimestrals o anuals, el pressupost hauria 
d’estar en un 67/75% d’execució. S’expliquen les partides i es presenta molt equilibrat, tot i que 
durant el primer semestre és on hi ha més activitat gremial, s’ha tancat a finals d’agost amb un 
superàvit de 29.867,25 € pel què la Junta en valida la gestió. 
 
S’aprova l’estat de comptes. 
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4. Resultats de les eleccions (municipals i Generals) i formació de governs a les 

Diputacions. 
 

El Sr. Jaume Puig comenta que es van produint alguns canvis tant a nivell municipals com a 
l'administració delegada (consells comarcals, àrees metropolitanes i diputacions provincials).  
 

S'ha demanat hora amb el Sr. Xesco Gomar, nou president delegat de l'Àrea d'Espais Naturals i 

infraestructura verda de la Diputació de Barcelona (i regidor de Mataró del PSC). També s'ha 
demanat hora al Sr. Jordi Fortuny, nou delegat dels serveis territorials d'Empresa i Treball 
a Tarragona. Es proposa com és habitual, visitar a tots els nous càrrecs per presentar-los el sector. 
Ales properes juntes s’aniran informant de tots els canvis i reunions. 
 

5. Trobades amb Mines i l’OTAA/OGAU a Tarragona per solucionar diverses 
incidències. 

 
Gerència informa que després de tenir coneixement d'algunes incidències d'empreses agremiades 
amb el departament de Mines de Tarragona, s'ha procedit a demanar hora amb els inspectors 
tècnics del departament; tanmateix, i per altres temes també s'ha demanat hora amb el Sr. 
Laureà Giné, cap de l'Oficina Territorial d'Acció i Avaluació Ambiental de Tarragona (OTAA) per  
poder col·laborar conjuntament en el seguiment dels expedients de tràmits d'avaluació ambiental  
de les nostres empreses de la demarcació. 
 

6. Gestions a l’ACA per impulsar l’execució del projecte pilot d’extracció d’àrids al riu 
Fluvià. 
 

S’informa que es va entrat per registre a l'Agència Catalana de l'Aigua (ACA), el document "Projecte 
pilot de millora hidràulica i ambiental del Fluvià en l'àmbit del meandre del nucli de saldat”, al terme 
municipal de ventalló i Torroella de Fluvià (Alt Empordà), elaborat pel Sr. Jordi Quera, director 
general de l'empresa Enigest. 
 
S'ha demanat hora, per tal de seguir l'estat d'aquest projecte amb el Sr. Samuel Reyes, director 
general de l'ACA, el Sr. Diego Moxó, director de l'Àrea de Gestió del Medi, i el Sr. Àlex Rocas, 
responsable de la Demarcació Territorial de Girona per anar fent el seguiment i saber quin és el 
punt de vista de l'ACA i quin serà el seu procediment. Ens han donat hora de reunió presencial el 
dia 29 de setembre. Se n'informarà a la propera junta. 
 

7. Al·legacions a la regulació d’extraccions a Rubí, gestions a Mines i Urbanisme (Sr. 
Francesc Sutrias). 

 
Els Srs. Andreu Puigfel i Jaume Puig comenten que aquest estiu el Gremi, amb l’assessorament de 
l’advocat Sr. Sergi Chimenos, han presentat al·legacions al Pla Especial d'activitats extractives i de 
dipòsits de residus per a la seva restauració, que l'Ajuntament de Rubí ha aprovat inicialment. S’hi 
ha detectat diversos condicionants que esdevindrien a la pràctica de prohibicions genèriques per a la 
implantació, fins i tot l’ampliació d'activitats extractives i dipòsits de residus per a la seva 
restauració. 
 
A banda de les restriccions i prohibicions d'ampliació en superfície, hem detectat prohibicions en 
l'ampliació del volum d'extracció i de rebliment de les explotacions i dels dipòsits de residus de la 
construcció que ja són en funcionament, impedint-se l'optimització d'un àmbit ja afectat, el que al 
nostre entendre és també una prohibició genèrica a més d'un criteri contrari al de la mínima 
afectació del territori en extensió (superfície) i, per tant, contradictori amb el que pretendria el 
mateix Pla Especial. S’adjunta tota la documentació. 
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Per tots aquests motius i davant la rellevància del problema, s'ha demanat hora al Sr. Francesc 
Sutrias, secretari de Territori, Urbanisme i Agenda Urbana. 
 

8. Nova reunió amb el Port de Barcelona per coordinar les obres dels molls 2023-25. 
 
S'informa que el passat 21 de juliol el Gremi es va reunir amb el Sr. Ramon Grell, Subdirector 
General d'infraestructura i conservació de l'Autoritat Portuària de Barcelona, i amb la direcció de les 
obres a licitar, per continuar amb les gestions de subministrament de material del Port i definir les 
licitacions de grans obres. Com a resultat de la reunió el Port millorarà la planificació logística dels 
temps d’execució de les obres, les possibles explotacions amb capacitat de subministrament dels 
materials demandats, actualitzarà les seves dades sobre els costos reals de producció de materials en 
origen, i els costos reals logístics de subministrament. 
 

9. Planificació de reunions de la FdA i reunió bilateral amb ANIET a Oporto (9 de 
novembre). 
 

Gerència  fa un repàs de la properes reunions de la Federació d’Àrids (FdA) que estan convocades 
fins a finals d’any, la primera serà aquest dijous, 14 de setembre a Madrid, el dijous, 9 de novembre 
a Porto (Portugal) aprofitant la invitació de l’Associació ANIET, Associació Nacional de la 
Industria Extractiva y Manufacturera, a participar a  les XVI jornades tècniques. 
 

10. Proposta de fusió/dissolució de COMINROC i CONFEDEM a PRIMIGEA 
(patronal minera). 

 
S’informa del projecte de fusió entre les patronals mineres estatals, vistes les bones experiències que 
hi ha de col·laboració en aquests moments. Es creu que aquesta fusió podria reforçar les 
potencialitats representatives a la CEOE, davant dels ministeris i a Europa.  
 
Tanmateix, la Junta Directiva del Gremi esperesa el seus dubte sobre aquesta col·laboració tant 
estreta amb d’altres activitats mineres (especialment d’extracció de metalls) poden acabar 
perjudicant la bona imatge que amb els anys ha anat aconseguint el sector dels àrids. A nivell català, 
el treball conjunt amb totes els tipus d’extraccions (potasses, argiles, roca ornamental, etc) és molt 
bona i ja fa temps que es treball coordinadament en tots els temes. 
 

11. Cursos gremials de silicosi tardor-23 a diverses demarcacions. 
 
S’ explica la previsió de cursos sobre la silice que es durà a terme aquest mes de setembre: 
 

- Curs 19/09/23 a les 9h:  Sorigué (Lleida). 

- Curs 19/09/23 a les 15h: Romà Infraestructures i Serveis (Lleida). 

- Curs 20/09/23: Àrids Antón (Barcelona) (Pendent de confirmar).  

També s’informa des bon resultat de la matrícula als cicles formatiu de Mollerussa i Valls, amb 25 i 
24 alumnes apuntats enguany respectivament, i de les propostes gremials a FP de la Generalitat per 
tal de cercar nos centre que imparteixin aquests estudis a la resta de demarcacions territorials. 

12. Definició de l’estratègia sectorial de col·laboració/implantació d’energia 
renovables. 

 
S’informa de la creació d’un grup de treball per desenvolupar questa qüestió a nivell de 
COMINROC, obert a tots els agremiats que hi desitgin participar, però per falta de temps, aquest 
punt queda sobre la taula. 
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13. Temes UEPG, canvis a l’equip de treball, i document sectorial sobre el Canvi 
Climàtic. 

 
S’informa que ja fa uns mesos el personal que gestiona la UEPG a Brusel.les ha sofert diversos 
canvis, amb una forta mobilitat. Per aquest motiu s’han fet una sèrie d’entrevistes a nous candidats 
per les places vacants que hi ha, entre elles, la persona del departament de comunicació que va 
marxar el maig passat. 
 
També es valora el document sectorial sobre el Canvi Climàtic. 
 

14. Altres Temes. 
 
Es comenten breument els punts d’altres temes per falta de temps: 

• S’informa de la invitació a assistir a l’Assemblea d’ARIVAL (Espai natural de Torreblanca, 
22 de setembre).  

• S’acorda la col·laboració per part dels Gremi amb el Congrés de Formigó de Saragossa (4-6 
juny 2024) d’ANEFHOP. 

• Es comenta la reunió de Junta Directiva de la Fundació País Rural i s’informa que la 
propera assemblea general tindrà lloc a la Baronia de Rialp el proper 21 d’octubre. 

• Es comenten les eleccions a les cambres de Comerç, i les candidatures d’empreses 
agremiades a les diferents cambres. En general, està previst que s’obtingui representació a 
tots el plenaris. 

• Conclusions de la comissió d’ampliació de l’aeroport de Foment. 

• Trobada d’inici de curs de PIMEC. 

I sense més temes a tractar, es dona per tancada la reunió a les 13:30h del migdia, s’agraeix 
l'assistència a tothom. Seguidament la junta es trasllada a al txoco Euskalzaleak  per fer-hi un dinar 
gentilesa del Sr. Josep Rodríguez de Canteras la Ponderosa. 

 

 
 
Lluís Masó i Coll 
Secretari 
 
Barcelona, 12 de setembre de 2023. 


